



# النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

07 تشرين الثاني (نوفمبر) 2024 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

## Egypt's Foreign Reserves Rise to \$46.94 Billion in October

Central Bank of Egypt data showed that Egypt's net foreign reserves rose by about \$ 205 million during last October.

According to the Central Bank of Egypt, foreign reserves rose to \$ 46.942 billion in October from \$ 46.737 billion last September. According to central bank data, Egypt sold euro-denominated one-year treasury bills worth 642.8 million euros with an average return of 3.5%. Last October, the Central Bank of Egypt's Monetary Policy Committee (MPC) maintained the overnight deposit and lending rates and the central bank's main operation rate at 27.25%, 28.25% and 27.75%, respectively. It also decided to maintain the credit and discount rate at 27.75%.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)

## احتياطي مصر الأجنبي يرتفع إلى 46.94 مليار دولار في أكتوبر



أظهرت بيانات البنك المركزي المصري، ارتفاع صافي الاحتياطيات الأجنبية لمصر بنحو 205 ملايين دولار خلال أكتوبر الماضي. ووفق "المركزي" المصري، فقد ارتفعت الاحتياطيات الأجنبية إلى 46.942 مليار دولار في أكتوبر من 46.737 مليار دولار في سبتمبر الماضي. وباعت مصر 642.8 مليون يورو في عطاء بمتوسط عائد 3.5%، بحسب بيانات البنك المركزي. وكانت لجنة السياسة النقدية في البنك المركزي المصري في أكتوبر الماضي، أبقى للمرة الرابعة على التوالي، على سعري عائد الإيداع والإقراض لليلة واحدة وسعر العملية الرئيسية للبنك المركزي عند 27.25% و 28.25% و 27.75% على الترتيب. كما قررت الإبقاء على سعر الائتمان والخصم عند 27.75%.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## Chinese Exports Jump 12.7% In October, Trade Surplus Widens With U.S.

According to customs data, Chinese exports jumped 12.7 percent year-on-year in October in terms of value, while imports fell 2.3 percent.

Economists polled by Reuters had expected exports to grow 5.2 percent, up from 2.4 percent in September. Imports will contract 1.5%, versus 0.3% growth previously. Customs data also showed China's trade surplus with the United States stood at \$33.5 billion in October, just over \$33.3 billion in September. China's trade surplus with the United States in the first ten months reached \$291.38 billion.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)

## الصادرات الصينية تقفز 12.7% في أكتوبر وفائضها التجاري يتسع مع أميركا



قفزت الصادرات الصينية بنسبة 12.7% في أكتوبر/تشرين الأول على أساس سنوي من حيث القيمة طبقاً لبيانات الجمارك، بينما تراجع الواردات بنسبة 2.3%.

وتوقع خبراء اقتصاد في استطلاع أجرته رويترز أن تنمو الصادرات 5.2%، ارتفاعاً من 2.4% في سبتمبر أيلول. بينما ستكتمش الواردات 1.5%، مقابل نمو 0.3% في السابق. كما أظهرت بيانات الجمارك أن الفائض التجاري للصين مع الولايات المتحدة بلغ 33.5 مليار دولار في أكتوبر/تشرين الأول، وهو ما يزيد قليلاً عن 33.3 مليار دولار في سبتمبر/أيلول. وخلال الأشهر العشرة الأولى، بلغ الفائض التجاري للصين مع الولايات المتحدة 291.38 مليار دولار.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

## Tourism in Qatar Sets a New Record with 4 Million Visitors

Qatar Tourism has revealed that the total number of visitors to the State of Qatar has reached a new record level until the end of October 2024 of 4 million visitors, equivalent to the total number of visitors recorded during the whole of 2023. The total number of visitors during the first ten months of this year represents a 26% increase compared to the same period in 2023. This percentage is a positive indicator that new records will be achieved by the end of 2024, especially with the onset of winter and the presence of a rich calendar and a variety of events prepared for this season. The GCC continues to lead the list of countries contributing to the influx of visitors to Qatar, accounting for 41.8% of the total number of visitors, while visitors from international markets make up the remaining 58.2%. The top 10 source markets for visitors include Saudi Arabia, the Republic of India, the United Kingdom, the Kingdom of Bahrain, the United States of America, the State of Kuwait, the Sultanate of Oman, the Federal Republic of Germany, the United Arab Emirates and the People's Republic of China.

[Source \(Al-Raya Qatari Newspaper, Edited\)](#)

## السياحة في قطر تسجل مستوى قياسياً جديداً بـ 4 ملايين زائر



كشفت "قطر للسياحة" عن أن إجمالي عدد زوار دولة قطر قد حقق مستوى قياسياً جديداً حتى نهاية أكتوبر 2024 وصل إلى 4 ملايين زائر، مما يعادل إجمالي عدد الزوار الذي تم تسجيله خلال العام 2023 بأكمله. ويمثل إجمالي عدد الزوار خلال الأشهر العشرة الأولى من العام الحالي زيادة بنسبة 26% مقارنةً بالفتره نفسها من عام 2023. وتعد هذه النسبة مؤشراً إيجابياً على

أنه سيتم تحقيق أرقام قياسية جديدة نهاية العام 2024، خاصة مع بداية فصل الشتاء ووجود رزنامة غنية ومنوعة من الفعاليات التي تم إعدادها لهذا الموسم. وتواصل دول مجلس التعاون الخليجي تصدر قائمة الدول المساهمة في تدفق الزوار إلى قطر، حيث شكلت نسبة 41.8% من إجمالي عدد الزوار، بينما يشكل الزوار من الأسواق الدولية نسبة 58.2% المتبقية. وتشمل أكبر 10 أسواق مصدرة للزوار للمملكة العربية السعودية وجمهورية الهند والمملكة المتحدة ومملكة البحرين والولايات المتحدة الأمريكية ودولة الكويت وسلطنة عمان وجمهورية ألمانيا الاتحادية والإمارات العربية المتحدة وجمهورية الصين الشعبية.

[المصدر \(صحيفة الراية القطرية، بتصرف\)](#)

## النفط يعاود الارتفاع مع ترقب المستثمرين تداعيات الانتخابات الأميركية

### Oil Rises as Investors Await Fallout from U.S. Elections

Oil prices rose slightly on Thursday after a sell-off sparked by the U.S. presidential election, as risks to oil supplies from the presidency of Donald Trump and Hurricane Rafael overshadowed the strength of the dollar and rising inventories.

Brent crude futures rose 26 cents, or 0.35%, to \$75.18 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude gained 16 cents, or 0.22%, to \$71.85.

Trump's election initially triggered a sell-off that pushed oil prices down more than \$2 as the dollar rose to its highest level since September 2022.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



ارتفعت أسعار النفط قليلاً، اليوم الخميس، بعد موجة بيع أثارها الانتخابات الرئاسية الأميركية، إذ تغلبت المخاطر التي تهدد إمدادات النفط بسبب رئاسة دونالد ترامب والإعصار رافائيل على قوة الدولار وارتفاع المخزونات.

وصعدت العقود الآجلة لخام برنت 26 سنتاً أو 0.35% إلى 75.18 دولار للبرميل. وزاد خام غرب تكساس الوسيط الأميركي 16 سنتاً أو 0.22% إلى 71.85 دولار.

وأدى انتخاب ترامب في البداية إلى موجة بيع دفعت أسعار النفط إلى الانخفاض بأكثر من دولارين مع ارتفاع الدولار إلى أعلى مستوى له منذ سبتمبر/أيلول 2022.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

### Is the Eurozone Threatened By An Economic Recession After Trump's Victory?!

With Trump 2.0 becoming a reality, Europe is poised to descend into a new geopolitical and trade quagmire with its largest trading partners. A Trump victory in the U.S. presidential election could hurt the European economy: The proposed 10 percent U.S. tariffs could affect European exports, such as cars and chemicals, eroding European GDP by up to 1.5 percent, or about 260 billion euros.

There is concern that the comprehensive tariffs proposed by Trump of 10 percent on all U.S. imports will significantly disrupt European growth, exacerbate divergence in monetary policy, and put pressure on key trade-dependent sectors, such as automobiles and chemicals.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



### هل منطقة اليورو مهددة بركود اقتصادي بعد فوز ترامب؟!!

مع تحول «ترمب 2.0» إلى واقع، أصبحت أوروبا على استعداد لنزول مستنقع جيوسياسي وتجاري جديد مع أكبر شركائها التجاريين. وقد يلحق فوز ترمب في الانتخابات الرئاسية الأميركية الضرر بالاقتصاد الأوروبي، فالرسوم الجمركية الأميركية المقترحة بنسبة 10 في المائة قد تؤثر على الصادرات الأوروبية، مثل السيارات والمواد الكيميائية، مما يؤدي إلى تآكل الناتج المحلي الإجمالي الأوروبي بنسبة تصل إلى 1.5 في المائة أو نحو 260 مليار يورو.

وهناك تخوف من أن تعطل التعريفات الجمركية الشاملة التي اقترحتها ترمب بنسبة 10 في المائة على جميع الواردات الأميركية، النمو الأوروبي بشكل كبير، وتزيد من حدة التباين في السياسة النقدية، وتفرض ضغوطاً على القطاعات الرئيسية المعتمدة على التجارة، مثل السيارات والمواد الكيميائية.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

### Stable Business Activity in the Eurozone

Business activity in the euro area stabilized in October, improving slightly from the slight decline seen in the region in September, thanks to continued expansion in the dominant services sector, which offset the continued decline in manufacturing.

The bloc's composite PMI, which S&P Global considers a good measure of overall economic health, rose to 50 points in October from 49.6 in September, remaining at the 50-point mark separating growth from contraction, beating the initial forecast of 49.7.

On the other hand, the Services PMI rose slightly to 51.6 in October, compared to 51.4 during the previous month, also beating the preliminary estimate of 51.2.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



### استقرار نشاط الأعمال بمنطقة اليورو

استقر نشاط الأعمال في منطقة اليورو خلال أكتوبر (تشرين الأول) الماضي، محققاً تحسناً طفيفاً مقارنةً بالتراجع الطفيف الذي شهدته المنطقة في سبتمبر (أيلول) الذي سبقه، وذلك بفضل التوسع المستمر في قطاع الخدمات المهيمن، الذي عوّض التراجع المستمر في قطاع التصنيع. وارتفع «مؤشر مديري المشتريات المركب» للكتلة، الذي تعدّه «ستاندرد آند بورز غلوبال» مقياساً

جيداً للصحة الاقتصادية العامة، إلى 50 نقطة في أكتوبر من 49.6 في سبتمبر الذي سبقه، ليظل عند مستوى الـ50 نقطة الذي يفصل بين النمو والانكماش، متفوقاً على التوقعات الأولية التي كانت تشير إلى 49.7.

في المقابل، شهد «مؤشر مديري المشتريات لقطاع الخدمات» ارتفاعاً طفيفاً إلى 51.6 في أكتوبر، مقابل 51.4 خلال الشهر السابق، متفوقاً أيضاً على التقدير الأولي الذي بلغ 51.2.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)